
 

 
 

 
 
 

 

 

 
 
 
 

DE WERKGROEP  
 

Secretariaat:  Slotstraat 11 • 5741 JS  Beek en Donk 

 

info@dewerkgroep.nl • www.dewerkgroep.nl 

 

 

 

De toekomst begint nu  
 

Visie van raadsfractie De Werkgroep op Kadernota 2017 
 
 

Vorig jaar noemde De Werkgroep haar reactie op de kadernota 2016 “Van nu naar de 
toekomst” en nu noemen we onze reactie op de kadernota 2017 niet geheel toevallig 

“De toekomst begint nu”. De toekomst is immers iets bij uitstek waar wij ons als politici 
druk om moeten maken: beslissingen van nu vormen de basis voor de maatschappij die 
wij aan onze kinderen en kindskinderen zullen overdragen.  

“Laarbeek gaat voor duurzaam” als titel voor de huidige kadernota 2017 is ons uit het 
hart gegrepen, want duurzaam handelen is de enige mogelijkheid onze maatschappij 

ook te kunnen overdragen aan toekomstige generaties. Laarbeek heeft toekomst en 
haar inwoners zijn een goede toekomst waard. Daarmee geven we meteen aan dat we 
blij zijn met deze kadernota, ook al worden daarin harde noten gekraakt. Uiteraard 

komen we ook op die noten verderop terug. 
 

In de Kadernota geeft het college van B&W een ontwikkelagenda voor de komende tijd. 
Bij elk van de daarin opgenomen punten wil De Werkgroep haar opvatting geven, zodat 
we daar als Raad over kunnen discussiëren. 

 
1. Huisvesting en maatschappelijke begeleiding statushouders en/of 

vluchtelingen 
In eerdere discussies heeft De Werkgroep al aangegeven dat wij vinden dat ook de 
Nederlandse samenleving een verantwoordelijkheid heeft als het gaat om de opvang 

van mensen die door oorlogs- of ander geweld hun leven niet meer zeker zijn. De 
manier waarop vluchtelingen eind vorig jaar met steun van veel vrijwilligers in Aarle-

Rixtel zijn opgevangen was voor ons hartverwarmend en geeft aan dat veel 
Laarbeekenaren het hart op de goede plaats hebben. Dit blijkt overigens ook uit het 
feit dat inmiddels ruim 35 vluchtelingen in Laarbeek wonen en met ondersteuning 

van hun buurtgenoten inmiddels goed in de samenleving meedraaien. 
Met de opvang van vluchtelingen in de Peelregio willen wij doorgaan. De huisvesting 

van nieuwe statushouders –dit zijn dus mensen die terecht zijn gevlucht en dus als 
vluchteling zijn erkend- in onze gemeente zal echter nog heel wat hoofdbrekens  

kosten. De daarvoor noodzakelijke woonruimten zijn immers nog niet beschikbaar 
en we zullen dus samen met de woningcorporaties creatieve manieren moeten 
vinden om dat alsnog van de grond te kunnen krijgen. Als dat betekent dat we extra 

woningbouwcontingenten nodig hebben, dan willen wij ons daar sterk voor maken 
richting provincie. We willen namelijk hoe dan ook geen afbreuk doen aan de 

reguliere huisvestingvraag van de Laarbeekse jongeren, die zelfstandig willen gaan 
wonen. Uitgangspunt bij dit vraagstuk is voor ons dat er in alle kernen ruimte moet 
worden gevonden om zodoende een menselijke opvang en succesvolle integratie 

mogelijk te maken. Wij vinden dat de gemeente bij de integratie de regie moet 
pakken. We willen graag met het College meedenken over mogelijke oplossingen. 
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2. Facilitering voorgezet onderwijs 
De afgelopen jaren heeft Laarbeek veel geïnvesteerd om de huisvesting van de 

scholen in de gemeente goed in orde te krijgen. Daar zijn we eigenlijk nog steeds 
trots op en tot voor kort was iedereen daar heel gelukkig mee.  

Dat het Commanderijcollege nu een groeiend aantal leerlingen heeft, is een 
ontwikkeling die maar ten dele was voorzien en ook haaks staat op de landelijke 
ontwikkeling van dalende leerlingaantallen. De Werkgroep vindt daarom ook dat er 

eerst duidelijk moet zijn wat de objectieve meerjarenprognose voor de ontwikkeling 
van de leerlingenaantallen is. Als blijkt dat er een meerjarige groei is, dan vinden 

wij dat het een gezamenlijke verantwoordelijkheid van school en gemeente is om 
een duurzame oplossing te vinden. Duurzaam deze keer in de zin van: 
toekomstbestendig en passend bij de feitelijke omvang van de problematiek. 

Tegenwoordig worden allerlei ladders gebruikt om een probleem te tackelen: de 
ladder van Verdaas voor bereikbaarheidsoplossingen, de ladder van duurzame     

verstedelijking voor beoordeling van bouwprojecten en we introduceren nu dan de 
ladder van Buter voor scholenhuisvesting: eerst kijken naar de omvang van het 
probleem, dan naar mogelijke oplossingen in bestaande gebouwen, vervolgens naar 

tijdelijke oplossingen en als laatste pas naar nieuwbouw. We willen namelijk 
voorkomen dat we over enkele jaren weer met leegstand worden geconfronteerd. 

De kosten en het beheer van maatschappelijk vastgoed zal naar ons idee toch al 
een probleem van de toekomst worden. Dan is het goed daarmee nu al rekening te 

houden; ook dat is duurzaamheid…..  
 

3. Vertaling van de regionale Bereikbaarheidsagenda  

Al een flink aantal jaren stelt De Werkgroep dat alleen meer asfalt leggen geen     
oplossing is voor de bereikbaarheids- en doorstromingsproblemen in de regio. Die 

problemen zijn er zeer zeker en zullen eindelijk eens opgelost moeten worden. Eind 
vorige maand heeft de Werkplaats Mobiliteit & Innovatie van de MRE de 
bereikbaarheidsagenda voor de regio gepresenteerd. De agenda heeft de naam 

“Brainport Duurzaam Slim Verbonden” meegekregen en geeft een brede 
inventarisatie van de knelpunten en de mogelijke oplossingsrichtingen. Door de 

veelheid van knelpunten en oplossingsrichtingen, en het ontbreken van keuzes is het 
nog een vaag stuk. Wij willen die vaagheid snel weg hebben; oftewel: garen op de 
klos!  

Een van de genoemde oplossingsrichtingen is de zgn. co-modaliteit, het stimuleren 
van het overstappen tussen diverse vervoersmogelijkheden om de eindbestemming 

te bereiken. Een soort knooppuntenroute dus, maar dan niet alleen met de fiets, 
maar met meerdere vervoersmiddelen. Wij zien dat als een goede mogelijkheid om 
het aantal vervoersbewegingen met de auto aanzienlijk te beperken en daardoor de 

verkeersdruk te laten afnemen. Wij roepen het college op, daarbij regionaal te 
blijven denken: als een voorziening elders de verkeersdruk op de N615 kan laten 

afnemen, hebben we er allemaal –dus ook wij in Laarbeek- baat bij. Daarnaast 
vragen wij het college om dat garen op de klos te krijgen door de partners aan te 
bieden in Laarbeek met een pilot op dat terrein te gaan starten.  

Een tweede criterium waarop De Werkgroep de mogelijke oplossingen zal beoordelen 
is de mate waarin de leefbaarheid voor de directe omgeving verbeterd wordt. Er zal 

dus voldoende geld beschikbaar moeten zijn voor realisatie van een goede inpassing 
van verkeersstromen in de omgeving, waardoor overlast voor de omgeving beperkt 
kan worden. Daarin zal naar ons idee de gemeente Laarbeek –ook in financiële zin- 

haar verantwoordelijkheid moeten nemen.  
Als de uiteindelijk in de regio gekozen oplossingen dan inderdaad onder de noemer 

‘duurzaam en slim’ vallen, dan zullen wij een “hiep-hiep-hoera” niet onderdrukken.  
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4. Vorming van de economische agenda Laarbeek 
Een goed ondernemersklimaat is en blijft voor ons Laarbeek van belang. Dit betekent 

o.i. dat er ook ruimte voor ondernemen moet zijn en blijven. Niet ruimte in de zin 
van: doe maar wat je goeddunkt met voorbijgaan aan anderen, maar wel ruimte om 

binnen bepaalde kaders te experimenteren met zaken die voor de gezamenlijke 
ondernemers van belang zijn. Het feit dat vanuit ondernemers zelf het idee is 
gekomen met een Ondernemersfonds te starten, waaruit gemeenschappelijke 

voorzieningen en activiteiten betaald kunnen worden, vinden wij een positieve 
ontwikkeling. Uiteraard zullen wij dit en soortgelijke initiatieven ondersteunen.  

 
5. Vertaling van de Omgevingswet 

Per 1 januari 2018 zal de nieuwe Omgevingswet in werking gaan treden, waardoor 

veel bestaande wetten en regelingen gaan vervallen. Naar ons idee zal deze nieuwe 
wet behoorlijke consequenties hebben voor hoe wij als gemeente met ruimtelijke 

ordeningszaken omgaan. Uit informatie is ons duidelijk geworden dat het van belang 
is op tijd met de voorbereiding van de invoering van deze wetswijziging te gaan 
starten. Graag horen wij van het College op welke wijze de implementatie van deze 

wetswijziging wordt voorbereid en hoe ver we daarmee als gemeente zijn.  
Wij vragen het College bij die voorbereiding sterker dan nu in te zetten op 

verduurzaming: stimuleer de bouw van woningen met 0 op de energiemeter door 
extra energiebesparende maatregelen en gebruik van zonnepalen en aardwarmte. Op 

termijn zullen woningen geen gasaansluiting meer krijgen. Laten we ons daarop nu al 
voorbereiden. 
 

6. Opstellen van een ontwikkelagenda sportverenigingen 
Het verenigingsleven ligt ons na aan het hart; het is zowel de brandstof als de 

smeerolie voor onze lokale gemeenschap. De afgelopen jaren zijn beleidsmatige 
lijnen naar de toekomst uitgezet. Wij vinden het een goede zaak dat het college 
regelmatig contact met sport- en andere verenigingen heeft. Daardoor blijven we 

immers beter op de hoogte van waar de verenigingen tegenaan lopen. Daarbij willen 
we verenigingen steunen, door vanuit de gemeentelijke beleidskaders kritisch mee 

te denken en mogelijkheden te creëren. Als de gemeente alleen maar gezien wordt  
als eindeloze geldkraan, dan moeten we verenigingen snel uit die droom helpen. Als 
gemeente hebben wij ook een verantwoordelijkheid om de verenigingen 

toekomstbestendig te houden. Een belangrijk vraagstuk daarbij is o.i. hoe we als 
politiek de instroom van jeugdleden en actieve vrijwilligers kunnen blijven 

stimuleren.  
 
Aan deze ontwikkelagenda willen wij nog enkele zaken toevoegen, die naar ons idee 

van belang zijn voor de toekomst van Laarbeek en haar inwoners. Daarbij denken wij 
op de eerste plaats aan de verdere ontwikkeling van de decentralisaties in het sociale 

domein. Op een goede tweede plaats komt dan versteviging van de lokale democratie, 
oftewel: hoe kunnen we ervoor zorgen dat meer Laarbeekenaren zich actief gaan 
opstellen om de verdere ontwikkeling van gemeente en gemeenschap gestalte te 

geven. 
 

Het nationale parlement heeft besloten een aantal taken in het sociale domein over te 
dragen van Rijk naar gemeentelijke overheden. Argumentatie daarbij was dat de 
gemeenten veel beter in staat zijn deze taken uit te voeren, omdat men dichter bij de 

burger staat en veel beter in staat is efficiënt en effectief maatwerk toe te passen.  
In essentie kan De Werkgroep zich helemaal in deze gedachtegang vinden: op lokaal 

niveau kunnen immers oplossingen bedacht worden, die hier en nu werken maar elders 
minder effectief kunnen zijn. Dat er op rijksniveau dan toch weer allerlei regeltjes 
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bedacht worden om grip te kunnen houden op de wijze waarop gemeenten het sociale 
domein vorm geven, is naar ons idee een slechte zaak. Wij vragen het College dan ook 

zelfbewust door te gaan met de ontwikkeling van de laatste jaren: samen met burgers, 
verenigingen en maatschappelijke organisaties ons Laarbeek verder leefbaar maken en 

houden, kortom de gemeente en de gemeenschap mooier maken. Als het nodig is, 
mogen wij als gemeente daarbij best wel wat brutaler worden, misschien zelfs wel wat 
eigenwijs. Wie weet nu beter wat goed is voor Laarbeek? Den Haag, Den Bosch of d’n 

Laarbeekse burger? We vinden dat goede burgerinitiatieven ondersteund moeten blijven 
worden. De afgelopen jaren zijn al mooie pareltjes gerealiseerd: de totstandkoming van 

het WMO-beleidsplan en de acties die daaruit zijn voortgekomen; de gezondheidsrace 
en de activiteiten om als gemeente en gemeenschap dementievriendelijker te zijn. We 
zullen het de komende jaren meer met elkaar moeten doen.  

Voor alle duidelijkheid: De Werkgroep pleit niet voor een afscheiding en de oprichting 
van een vrijstaat Laarbeek. Verre van dat: we zijn en blijven Brabanders en 

Nederlanders en Rijk en Provincie moeten ook algemene kaders stellen. Maar we pleiten 
er wel voor dat de rijksoverheid zich minder tot in detail met allerlei zaken bemoeit. We 
zullen, willen en kunnen het hier met elkaar rooien. De afgelopen jaren hebben we in 

Laarbeek dan ook al veel gerealiseerd. We hebben een goed voorzieningenniveau, zijn 
rijk aan verenigingen, vrijwilligers en activiteiten in de gemeente en prijzen ons gelukkig 

met de grote betrokkenheid van de Laarbeekenaren. De komende jaren zullen we 
moeten doorpakken op de lijn van de afgelopen jaren: meer zelfredzaam worden, meer 

naar elkaar omkijken, meer samen aanpakken, oftewel de gemeenschapszin blijven 
stimuleren. Wij vinden het een goede zaak als ieder van ons raadsleden daarin mede het 
voor-touw gaat nemen, als actief lid in een vereniging, als initiatiefnemer voor een 

wijkactiviteit, als gastheer of –vrouw bij een ontmoetingsdiner of anderszins.  
 

Tot slot: De Werkgroep heeft er vanaf gezien moties op te stellen en deze in stemming 
te laten brengen. Wel hebben we in onze reactie op de Kadernota een aantal vragen 
gesteld, aan het College en aan onszelf als Raad. Daarover willen we graag met elkaar 

de discussie aangaan om zodoende de beleidskaders voor de komende jaren beter in 
zicht te krijgen.  

 
 
 

Fractie De Werkgroep. 


